

Bestyrelsesmøde Dansk Svømmebadsteknisk Forening

Mødedato: 30.10.18	Sted Niras, Jupitervej 1, 6000 Kolding	Referent: <i>Karin Rye Riddermann</i>
Ref. nr. 90/2018	Emne: <i>Bestyrelsesmøde</i>	
Dagsorden: 1. Godkendelse af referat fra 16. august 2. Konstituering og revision af handleplan/ansvarsområder 3. Siden sidst 4. Oplæg fra Kommunikation og Branding 5. Regnskab 6. Projekter 7. Emner til drøftelse 8. Arbejdsgrupper (bladet, events, årsmøde og studieture) 9. Medlems- og økonomisystem 10. Eventuelt		
Deltagere: Lars Norring (LN) Klaus Rask Petersen (KRP) Liselotte Jacobsen (LJ) Anette Larsen (AL) Kenneth Laursen (KLA) Henrik Due (HD) Mette Bendstrup Mads Ramsing		Afbud: Torben Andersen (TMA) Kent Skovdahl Sekretariatet: Karin Rye Riddermann

1. Godkendelse af referat

Referat fra den 16. august godkendes uden bemærkninger.

2. Konstituering

Torben Andersen har desværre meddelt at han på grund af jobskifte ikke længere kan sidde i bestyrelsen i DSF.

Mads Ramsing indtræder som suppleant i gruppe B, C og D på den vakante plads og bydes officielt velkommen i bestyrelsen.

Konstituering: Anette Larsen overtager posten som næstformand, som Torben også efterlader sig.

Handleplanens ansvarsområder tilpasses – der efterlades et par enkelte vakante steder, som vi skal have fyldt navne på i den nærmeste fremtid. Handleplanen er vedlagt som bilag.

3. Siden sidst

a. **Ind- og udmeldelser**

Enkelt udmeldelse og en indmeldelse siden sidst. Ingen alarmknapper, der ringer. Udviklingen er stabil og følger mønsteret fra foregående år.

b. **AquaPunkt**

Intet siden sidst – behandles desuden under projekter.

c. **Erhvervslivredderprøven**

Liselotte har på AquaShare.nu refereret fra Styregruppemøde 11. oktober.

Det blev igen drøftet hvordan vi kan reklamere mere for prøven, så det er den, der vælges af svømmehallerne. Der er lavet artikler til både Svømmebadet og HI-bladet, der netop sætter fokus på dette.

Der laves 2.000 prøver om året i gennemsnit, så det er en vigtig uddannelse. Styregruppen sørger for at man kan 'overføre' en medarbejder, der har taget prøven i en anden svømmehal.

Der er bekymringer om at man flere steder bruger prøvens uddannelse, men ikke indberetter, så hallen har papir på at prøven er taget.

DSF input: Man kunne måske arbejde for at det bliver lettere at tiltrække dommere fra omkringliggende svømmehaller.

Det er en god idé at sætte fokus på Erhvervslivredderprøvens styrker ift andre prøver – og måske kan vi bidrage til en 'kampagne' à la "Her har vores livreddere bestået erhvervslivredderprøven"....

d. **Svømmebadsassistentuddannelsen**

Holdet er kommet i gang på grund af stor velvilje fra Glostrup og Hillerød Svømmehaller, der begge har mange elever på holdet.

Lars, Liselotte og Karin får arrangeret møde med Carsten omkring status på uddannelsen, så vi kan finde ud af, hvor vi skal sætte ind (er det KL eller 3F) for at uddannelsen kørt igennem.

e. **Aqua Akademiet**

Forslag til kursuskatalog for 2019 gennemgås.

En mellemting mellem Vandbehandling og Teknik I udbydes som åbent kursus, så det bliver tydeliggjort at det kan lade sig gøre.

Mette sender input til indhold til sekretariatet – der er behov for en øget forståelse blandt personale, der tit står alene med ansvaret for hele anlægget. Give dem kompetence til at 'passe på' både gæster og selve hallen.

Debriefing-kursus:

Evt. udvides med vold/trusler – hvordan tackler du det? Den menneskelige håndtering af psykiske belastninger.

Vi kan tage det med i kursuskataloget 'som vi har et kursus på vej omkring Psykisk Arbejds miljø og håndtering af konflikter, ulykker osv.'

Det skal ikke hedde konflikthåndtering.

f. Rådet for Større Badesikkerhed

Med baggrund i Rådets pågående arbejde med udvikling af sikkerhedscertificering af svømmebade besluttet det at melde Dansk Svømmebadsteknisk Forening ud af Rådet for Større Badesikkerhed. Bestyrelsen kan ikke stå inde for det arbejde som Rådet går ind i, og at vi derfor vælger at søge andre samarbejdspartnere omkring uheldsregistrering og arbejdet med at højne sikkerheden i danske svømmehaller.

Sekretariatet og Lars forbereder pressemeddelelse, leder og generel kommunikation omkring beslutningen. Samtidig går Lars videre med at afdække mulighederne for et samarbejde med TrygFonden omkring uheldsregistrering.

g. Samarbejdspartnere

Miljøstyrelsen:	Lars har været til møde i Styregruppen for projektet med Fækale uheld, hvilket var meget givtigt. Miljøstyrelsen har fået tilført nogle ressourcer og skal bl.a. indtage en mere rådgivende rolle. De har bl.a. bedt om rundvisning i Kildeskovshallen for at få større indsigt i driften af svømmehallerne. Ved den lejlighed kan Lars åbne for at foreningen gerne bidrager til at finde flere svømmehaller.
ConnectSport:	Intet nyt
TI:	Intet nyt – men Klaus har spurgt Brian om at holde oplæg på årsmødet om ozon, som vi håber de siger ja til.
IFFD:	Det besluttet at Dansk Svømmebadsteknisk Forening vil være medlem i Medlemsgruppe C, der giver adgang til plads i Repræsentantskabet. Når det kører, vil formanden naturligt tage pladsen.
HI:	Lars har haft godt møde med Jørgen Mosbæk og man er enige om at fortsætte et godt samarbejde. Lars har givet udtryk for at vi arbejder meget med det tekniske område inden for kurser, og derfor vil opprioritere den del af vores uddannelses tilbud. DSF laver ikke lederuddannelser. Vi skal naturligvis være enige om hvilken retning DSF skal bevæge sig.

Dansk Svømmeunion: Henvendelse fra medlem, der er bekymret for om Svømmeunionen vil overtage driften af svømmehaller.

Svar til det pågældende medlem:

Vi har og vil gerne have et godt samarbejde med Dansk Svømmeunion, som vi har mange snitflader med, og det er ikke DSFs opgave at forholde sig til, hvordan svømmehallerne ejes eller hvem, der er ansvarlige for driften. Vores rolle er at hjælpe medlemmerne til at optimere drift og sikkerhed i svømmebadet.

Karin formulerer et svar til medlemmet, som sendes rundt til godkendelse inden det sendes på vegne af formanden.

f. Kommunikation

Anita er gået på barsel og erstattes indtil (sandsynligvis) næste sommer, af Malene Kristensen, der har god erfaring med kommunikation i foreninger, og som i øvrigt har været i en projektstilling ved LML-Sport.

4. Oplæg fra Kommunikation og Branding-gruppen

Foreningen MISSION og VISION debatteres og vurderes at være dækkende og retvisende for det arbejde, og de aktiviteter som vi både gennemfører og gerne vil tilbyde vores medlemmer.

Type:			Medlemmer	Ikke medlemmer	Medlems %
Svømmehal	220	32,9%	171	49	78%
Camping	148	22,1%	1	147	1%
Friluft	42	6,3%	8	34	19%
Skole	83	12,4%	14	69	17%
Hotel	60	9,0%	7	53	12%
Feriecenter	42	6,3%	9	33	21%
Plejecenter	29	4,3%	6	23	21%
Wellness	14	2,1%	4	10	29%
Fysioterapi	13	1,9%	1	12	8%
Boligforening	18	2,7%	0	18	0%
Total:	669	100%	221	448	33%

Oversigt over svømmebassiner m. offentlig adgang. Opdateret juli 2017.

Billedet over svømmebade/-bassiner viser tydeligt at vi har relativt godt fat i de 'traditionelle' svømmehaller, men at der er andre ejerformer, hvor vi kan bidrage til driftsoptimering mv.

Kan vi evt. spørge vores nuværende 'feriecenter'-medlemmer om, hvad deres udfordringer er, og hvilken værdi vi skaber for dem i dag – og om vi kan gøre det bedre for dem?

Hvad er vores fokus/vores DNA? Hvad er vores identitet i det billede, der allerede tegner sig i branchen (HI, ConnectSport, IFFD mv.).

Inden næste bestyrelsesmøde laves forslag til kommunikations- og brandingstrategi – argumenter for hvorfor vi overhovedet tager hul på en debat om et nyt navn. Karin og Kenneth får begge lavet et oplæg til branding-strategi.

På næste bestyrelsesmøde besluttet om vi skal gå videre – og i så fald hvordan:

1. Forslag til GF om at man kan arbejde videre med nyt navn (rolig indfasning)
2. Forslag til GF om nyt navn (det hele klart til GF).

5. Regnskab og økonomi

Ingen kommentarer til regnskab/budgetopfølgning.

Liselotte har et forslag til ændring af boot camp'en som kan gøres anderledes – det arbejdes der videre med i gruppen.

6. Projekter

A. Badeand – viste sig at være en storm i et glas vand – er lavet som artikel i bladet

B. Miljøstyrelsens følgegruppe:

- a. Vi har fået en henvendelse fra TI omkring en tekst, de har taget ud af en kontekst. Den hører hjemme i en arbejdsgruppe, som egentligt var en del af opstarten på det nuværende projekt i Miljøstyrelsen og er ikke noget, som DSF anbefaler. Sekretariatet og Lars formulerer et svar, der forklarer sagens rette sammenhæng.
- b. Ellers var det et godt møde, som viste en vilje til at finde en reel løsning på de udfordringer som svømmebadene har. Martin Hesseløe, som vi har hyret, går klart ind og kritiserer den videnskabelige metode, der ligger til grund for undersøgelsen.

C. SDU:

Vi har haft et godt møde, som har spændende undersøgelser og vil lave et oplæg til os.

D. AquaPunkt

Karin og Liselotte ønsker midler til konceptudvikling og afklaring af AquaPunkts fremtid.

Forslaget sendes til projektstyregruppen, da det er den rigtige vej.

På næste bestyrelsesmøde drøftes hvordan vi håndterer projektmidlerne og hvad vi har hjemmel til at anvende midlerne til – samt om de ikke anvendte projektmidler i 2018 skal hensættes til 2019.

E. Gæster i svømmebadene

Lars har igangsat undersøgelse over hvor mange badegæster, der kommer i alle danske svømmebade.

Vil gerne kende de præcise tal for badegæster i landet/besøgstal.

7. Emner til drøftelse

Jubilæum ved medlemmerne: Vi holder fast i nuværende praksis om IKKE at markere medlemmernes jubilæum.

Noter til handleplanen: udsættes til næste møde.

Invitationer til konferencer: sekretariatet fremsender invitationer til formanden, der overvejer det fra gang til gang.

8. Arbejdsgrupper

Bladet

Idéer til både artikler, temaer og annoncører modtages stadig gerne.

Events

Orientering om Fredericia den 22. november.

Klaus og Michael Lysgaard mødes med dem og afstemmer indhold mv.

Høje Taastrup den 24. januar.

Klaus og Kenneth er i dialog med Peter Christensen om dagens indhold.

Årsmøde/SportsFair

Klaus gennemgår programmet.

Deltagergave: Det besluttet at vi fremover ikke lægger deltagergave i messenettet - det meldes ud på forhånd, og bestyrelsen deltager på indskrivningen for at 'tage diskussionen'.

Studieture

Ros til Mads, der var rejseleder på Interbad-turen. Fin tur med ok gode ting at se på messen.

Messen var lidt skuffende.

Island: Skrive mere uddybende om det faglige indhold på turen, der i den første beskrivelse virker mere som en turisttur end som en studietur.

Tur til Stuttgart/Köln: skal man overhovedet bruge tid på det eller skal det overlades til medlemmerne selv at facilitere netværk. Beslutningen overlades til arbejdsgruppen.

9. Medlems- og økonomisystem

Karin er kommet i kontakt med udbyder af et CRM-system, der kan optimere arbejdsgange og give medlemmerne en bedre, mere sammenhængende oplevelse af foreningen.

Lars har deltaget i præsentationsmøde med virksomheden.

Investeringen til opsætning, indkøring mv er 95.000, hvilket budgettet for 2019 godt kan bære med de justeringer, der allerede er besluttet, og det besluttet at igangsætte processen såfremt Karin kan få sikkerhed for at de månedlige udgifter ikke kommer til at overstige de skitserede 2-3.000,00.

Systemet vil effektivisere arbejdsgange i sekretariatet, men Karin tør ikke gisne om en eventuel tilbagebetalingstid. Værdien skal primært gøres op i øget værdi for medlemmerne, bedre analysemuligheder og færre fejlrisici i administrationen.

10. Eventuelt

Julefrokost som skitseret den 13. – der er dimission for badeassistenterne den dag, så Liselotte kommer nok lidt senere og når dermed ikke frokosten, der er bestilt til 11.30.